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Förändringar i dagordningen
Kommunfullmäktige godkänner följande förändringar i dagordningen:

Utgår
- Information om besöksnäring i Flens kommun – Turistansvarig Pernilla 

Hagström och Näringslivschef Frida Vidén

Information/diskussion

- Tillgänglighet bredband i Flens kommun – Projektledare Roland Martin

- Allmänpolitisk debatt
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§ 2 KS/2023:110 – 000

Svar på medborgarförslag angående förbud mot bruk av lustgas på 
allmän plats

Kommunfullmäktige beslutar

att bifalla medborgarförslaget med hänvisning till att arbete har inletts, 
KS/2023:146 - Revidering av lokala ordningsföreskrifter.

______________________

Bakgrund
Ett medborgarförslag har inkommit 2023-06-14.
Förslaget godkändes av Kommunfullmäktige 230828 § 74. Kommunfullmäktige 
uppdrog till kommunstyrelsen att besvara medborgarförslaget.

Medborgarförslaget föreslår att Flens kommun förbjuder bruk av lustgas på 
allmänna platser i Flens kommun med hänvisning till att det är ett utbrett 
problem bland unga som kan medföra fysiska men för dem som brukar.

Precis som förslagsställarna skriver är bruk av lustgas ett växande problem i Flens 
kommun, där unga inhalerar lustgas i berusningssyfte. Att använda lustgas kan 
medföra hälsorisker som till exempel medvetslöshet och köldskador samt vid 
upprepad användning även skador på nervsystemet. Det ökande problemet med 
bruk av lustgas medför även ett problem med nedskräpning som blir 
resurskrävande och kostsamt för kommunen. Det är viktigt såväl ur ett 
folkhälsoperspektiv som barnperspektiv samt miljöperspektiv att Flens kommun 
bidrar till att begränsa bruk av lustgas.

När medborgarförslaget inkom till kommunfullmäktige var arbetet redan 
påbörjat att skriva fram ett förslag till ändring av lokala ordningsföreskrifter 
rörande bruk av lustgas på allmän plats, KS/2023:146 - Revidering av lokala 
ordningsföreskrifter. Detta ärende kommer att tas upp i kommunfullmäktige 
2023-01-29.

Skicks till: 
Förslagsställaren
Akt
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§ 3 KS/2023:146 – 003

Revidering av lokala ordningsföreskrifter
 
Kommunfullmäktige beslutar

att anta revideringen av de lokala ordningsföreskrifterna (Lokala 
ordningsföreskrifter för Flens kommun, Flens kommuns 
författningssamling 2020:20 - 003),

att revideringen gäller från 2024-03-01,

att de reviderade föreskrifterna anmäls till Länsstyrelsen Södermanlands län,

att uppdra till kommunstyrelsen att inta de reviderade lokala 
ordningsföreskrifterna i Flens kommuns författningssamling, samt

att kommunstyrelsen återkommer med en komplettering gällande användning 
av lustgas senast 3 juni 2024 för att gälla ytterligare orter och områden i 
kommunen. 

______________________

Bakgrund
Under de senaste åren har det blivit alltmer vanligt att framför allt ungdomar 
använder lustgas i berusningssyfte, vilket uppmärksammats i många kommuner. 
Även i Flens kommun har detta bruk ökat i omfattning. Bruket sker inte sällan 
utomhus och på offentliga platser. Genom att inhalera lustgas kan ett kortvarigt 
rus uppnås. Inhalering av lustgas är inte förbjuden och bruket är inte heller 
reglerat i ordningslagen. Bruk av lustgas innebär dels hälsorisker för individen 
(såsom köldskador i svalg, medvetslöshet samt vid långvarigt bruk även skador 
på nervsystemet), dels ökade risker för säkerhetsbrister och ordningsproblem. 
Det medför även ett problem med nedskräpning som blir resurskrävande och 
kostsamt för kommunen. Det är viktigt såväl ur ett folkhälsoperspektiv, som 
barnperspektiv samt miljöperspektiv att Flens kommun bidrar till att begränsa 
bruk av lustgas.

Kommunen har enligt ordningslagen (lag 1993:1617, kapitel 1, § 2) möjlighet att 
besluta om att jämställa vissa platser med offentliga platser och utforma lokala 
föreskrifter kring särskilda platser eller områden. Flens kommun har lokala 
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ordningsföreskrifter, där bland annat förtäring av alkohol på offentlig plats har 
reglerats (Föreskrifterna antogs av kommunfullmäktige 2020-12-10 § 117).

I Flens kommuns arbete med trygghets- och brottsförebyggande frågor har 
lägesbildsanalyser visat att det frekvent förekommer bruk av lustgas, framför allt 
i Flens tätort och ofta på platser utformade för barn och unga. Detta bekräftas i 
kommunens samarbete med Polisen. För att detta problem ska kunna åtgärdas, 
ser kommunledningsförvaltningen att det finns ett behov av att inkludera 
reglering kring inhalering av lustgas på offentliga platser i Flens tätort i de lokala 
ordningsföreskrifterna. Därför lämnas här förslag på revidering av de lokala 
ordningsföreskrifterna. Polisen ser positivt på om förbud mot inhalering av 
lustgas inkluderas i de lokala föreskrifterna.

De förändringar som föreslås i nu gällande föreskrifter avser dels ett tillägg med 
en paragraf som särskilt reglerar förbud mot inhalering av lustgas på offentlig 
plats § 11 b, dels en specificering av i vilka områden som förbudet ska gälla, vilket 
markerats i bilaga 4. Det markerade området är större än det område som i nu 
gällande föreskrift gäller för alkohol. Detta motiveras av att kommunens 
kartläggningsarbete pekat på att problemen är mer spridda. Därför föreslås att 
förbudet att inhalera lustgas ska gälla i ett större område. 
Kommunledningsförvaltningen gör bedömningen att det större geografiska 
området även är relevant för reglering av förtäring av alkohol (§ 11 i nu gällande 
lokala ordningsföreskrifter). Därför föreslås att området för förbud mot 
alkoholförtäring på offentlig plats utvidgas till det område som markeras i 
bilagan.

Förslag till ändringar:
Tillägg av paragraf om förbud mot inhalering av lustgas:
§ 11 b. Det är inte tillåtet att inhalera lustgas på offentlig plats inom de områden 
i Flens tätort som framgår i bilaga 4.

Yrkanden
William Kohlström (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Skickas till 
Länsstyrelsen i Södermanlands län
Lokalpolisområde KFV
Akt
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§ 4 KS/2022:79 – 615

Projekt för höjd utbildningsnivå och livslångt lärande

Kommunfullmäktige beslutar

att uppdraget med fokus på att fördjupa och bredda analysen kring vilka 
behov som finns för att Flens kommun ska kunna erbjuda effektiva och 
kvalitativa möjligheter till höjd utbildningsnivå, livslångt lärande och egen 
försörjning för kommunens invånare är genomfört,

att ett gemensamt kompetenscenter införs i Flens kommun under 2024 i 
samverkan mellan barn-, utbildnings- och kulturnämnden, social- och 
arbetsmarknadsnämnden och kommunstyrelsen. I kompetenscenter 
samverkar gymnasieskola, vuxenutbildning (komvux och SFI), 
arbetsmarknadsenhet (inklusive kommunalt aktivitetsansvar), studie och 
yrkesvägledning, EdTech och näringsliv, 

att kompetenscenter Flen bidrar till följande mål inom 
hållbarhetsprogrammet: Mål 4 - God utbildning för alla, mål 8 - Anständiga 
arbetsvillkor och ekonomisk tillväxt och mål 10 - minskad ojämlikhet,

att kompetenscentra bidrar till målområde 2.2 Flen - där människor får växa 
och ta plats och inom målområdet följande indikatorer
- Vuxna biståndsmottagare med långvarigt ekonomiskt bistånd, andel 

(%) av befolkningen (Kolada)
- Ungdomar som är etablerade på arbetsmarknaden eller studerar 2 år 

efter slutförd gymnasieutbildning, hemkommun, andel (%) (Kolada)
- Elever på SFI som klarat minst två kurser, av nybörjare två år tidigare, 

andel (%),

att kompetenscenter Flen bidrar till målet inom det strategiska området, 
strategisk plan 2024–2027, att år 2027 är andelen arbetslösa i åldern 18–64 
under riksgenomsnittet med indikatorer
- Arbetslöshet 18–64 år, årsmedelvärde, andel (%) av befintligt (Kolada)
- Inskrivna arbetslösa 18–64 år (Arbetsförmedlingen),
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att samverkan ger effekter inom följande områden
- effektivitet avseende administration, ekonomi, ledning och lokaler. Ett 

särskilt fokus ska läggas vid en samlokalisering av kompetenscenter 
Flen

- förbättrad långsiktig strategisk kompetensförsörjning för såväl Flens 
kommun (näringsliv) som den egna organisationen

- ökad samverkan mellan Barn- utbildning- och kulturnämnden och 
Social- och arbetsmarknadsnämnden

- ökade effekter på individnivå, det vill säga med målsättningen fler till 
egen försörjning och/eller utbildning

- kompetenscenter Flen skapar en tydlig väg in och en väg ut till studier 
och arbete för medborgare i Flens kommun,

att kommunstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att upprätta en gemensam 
ledning för implementeringsarbetet under 2024,

att kommunstyrelsen inom ramen för samverkansöverenskommelsen med 
Arbetsförmedlingen arbetar för att yrkesprogram ska vara en del av 
kompetenscenter Flen,

att kompetenscenter Flen från senast 2025 utvecklar verksamheten till att 
omfatta samverkan med yrkeshögskolan, universitet och högskolor samt 
näringslivet,

att återrapportering till berörda nämnder och styrelse sker i samband med 
nämnd- och kommunrapporter avseende status i införandet under 2024, 
samt

att under första halvåret 2025 skriftligen återrapportera utgången av 
effekterna av 2024 års inrättande av kompetenscentra samt dess effekter 
och förbättrad samverkan.

______________________ 
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Bakgrund
I samband med strategisk plan 2021–2023 (KF 2020-10-22 §115) gavs barn-, 
utbildnings- och kulturnämnden och socialnämnden det gemensamma 
uppdraget att utreda förutsättningarna för ett kompetenscentrum i Flens 
kommun. Ett utredningsarbete bedrevs under 2021, dels med representanter 
från de berörda kommunala verksamheterna och dels med externa konsulter. En 
utredningsrapport sammanställdes av en av de externa konsulterna bland annat 
utifrån utredningsunderlaget som togs fram i den interna projektgruppen. 
Rapporten föreslog att ett pilotprojekt skulle startas i syfte att etablera ett 
kompetenscentrum. 

I rapporten fanns en rad rekommendationer om hur ett sådant pilotprojekt 
skulle struktureras. Rapporten konstaterade också att ytterligare underlag 
behövdes, bland annat djupare behovsanalys. Rapporten behandlades i båda 
nämnderna (SN 2021-11-15 §72 och BUK 2021-11-15 §99) som föreslog att 
kommunfullmäktige skulle besluta enligt rapportens förslag. 

Kommunledningsförvaltningens hade emellertid synpunkter om att konsultens 
utredningsrapport inte till fullo svarade mot uppdraget. 
Kommunledningsförvaltningen menade att underlaget behövde kompletteras 
innan eventuella beslut om organisatoriska förändringar kunde fattas, men att 
underlaget gav ett visst stöd för att ökad samverkan mellan kommunala 
verksamheter skulle vara positivt och att vissa förutsättningar fanns för det.  
Istället för det pilotprojekt som skissades i konsultens rapport föreslog 
kommunledningsförvaltningen att socialnämnden och barn-, utbildnings- och 
kulturnämnden skulle tilldelas projektmedel ur kommunstyrelsens reserv för att 
under ett års tid genomföra ett projekt i syfte att fördjupa och bredda analysen. 

Kommunstyrelsen föreslog att nämnden skulle få i uppdrag att i samverkan med 
socialnämnden och barn, utbildnings- och kulturnämnden bedriva ett 
pilotprojekt i enlighet med nämndens och konsultrapportens förslag med start 
2022. Fokus skulle ligga på att fördjupa och bredda analysen kring vilka behov 
som finns för att Flens kommun ska kunna erbjuda effektiva och kvalitativa 
möjligheter till höjd utbildningsnivå, livslångt lärande och egen försörjning för 
kommunens invånare. Kommunfullmäktige fastställde kommunstyrelsens förslag 
till beslut. Kommunstyrelsen uppmanades att i delar av arbetet involvera 
nämnderna. Projektet skulle:
- fokusera på de utmaningar som Flens kommun ser för medborgare och 
verksamheter i gränslandet mellan utbildning och arbetsmarknad och utgå från 
de behov som finns i berörda målgrupper,
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- syfta till att utforma vägar för förbättrade möjligheter till egen försörjning, 
högre kvalitet och resurseffektivitet i såväl gymnasieskola, som vuxenutbildning, 
yrkesutbildning och arbetsmarknadsrelaterade insatser,
- beakta potentialen för samverkan intern och externt,
- beakta kompetensbehov hos lokalt/regionalt näringsliv,
- beakta Flens kommuns arbetsmarknadsprogram och de översynsarbeten 
som pågår på området, liksom andra pågående uppdrag som knyter an till 
samma verksamhetsområden och målgrupper. 

Ett projektdirektiv fastställdes i april 2022 som satte starten för det projekt som 
nu ska slutrapporteras.  

Utifrån de behov och förutsättningar som framkommit i arbetet ur ett 
målgruppsperspektiv dras slutsatsen att flera klient-/målgrupper som har behov 
av verksamheterna vuxenutbildningen, arbetsmarknadsenheten och enheten för 
vuxna (inklusive ekonomiskt bistånd), skulle kunna gynnas av att dessa 
verksamheter utvecklar sin samverkan. Idag är dessa tre verksamheter 
organiserade inom samma avdelning under social- och arbetsmarknadsnämnden. 
Det leds av samma avdelningschef och delar därmed utvecklingsarbete på 
förvaltningsnivå. Enhetscheferna arbetar redan aktivt för att steg för steg 
samverka mer, både utifrån enskilda individers behov och mer strukturellt. 
Därför är en slutsats att det är denna samverkan som har bäst potential att 
innebära kvalitetsförstärkningar för individer och högre effektivitet. I och med att 
delar av dessa verksamheter nu också delar lokaler finns möjligheter för både 
positiva effekter som uppnås baserat på fysisk närhet, och när det gäller 
effektivare lokalanvändning.

Ur verksamheternas perspektiv är det dock inte alla berörda individer som 
gynnas av detta. Arbetsmarknadsenheten kommer att ha fortsatt 
samarbetsbehov med grund- och gymnasieskola kring ungdomarna som är 
aktuella för KAA-verksamhet, likväl som med Arbetsförmedlingen, och ibland 
Försäkringskassan eller Region Sörmland kring enskilda individer. Och 
vuxenutbildningen behöver, oavsett hur verksamheter organiseras i kommunen, 
ha fortsatt samverkan med gymnasieskolan - inte minst kring elever som kan 
behöva stöd i övergång från gymnasieskola till vuxenutbildning om 
gymnasieexamen inte nås inom Prins Wilhelmgymnasiet. Dessa båda 
verksamheter kan i viss mån också gynnas av att dela tjänster - inte minst för 
lärare med efterfrågad behörighet. Alla verksamheterna har också i någon 
utsträckning behov av tillgång till studie- och yrkesvägledarkompetens (SYV). SYV 
delas redan idag mellan olika verksamheter. Med det sagt kan sådan samverkan 
även bedrivas utan att en fast organisation skapas för alla verksamhetsområden.
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Mot bakgrund av detta, och utifrån att ovanstående tre verksamheter 
(vuxenutbildningen, arbetsmarknadsenheten inklusive KAA och enheten för 
vuxna inklusive ekonomiskt bistånd) redan har påbörjat ett arbete för att stärka 
sin samverkan i syfte att målgruppens individer ska få bättre stöd, bedöms denna 
samverkan vara den som är både enklast att utveckla relativt snabbt och den 
som har bäst förutsättningar att ge positiva effekter för målgruppen i ett kortare 
perspektiv. Därför föreslås att eventuella satsningar på organisatorisk samverkan 
görs för dessa tre verksamheter. Namnet på en eventuell fast organisation bör 
anpassas och leda tankarna till de verksamhetsområden som ingår. 

Uppsalas exempel, beskrivet i rapporten, kan verka som inspiration i detta fall - 
“Utbildnings- och jobbcentrum” för vuxna.

Gränsytorna mot verksamhet inom barn-, utbildnings- och kulturnämnden är 
viktiga framförallt utifrån effekter för vissa målgrupper ur ett längre perspektiv. 
Då Prins Wilhelmgymnasiet och arbetsmarknadsenhetens KAA-verksamhet redan 
har påbörjat ett arbete för att stärka sitt samarbete liksom den kommunala 
grundskolan inkluderat, finns förutsättningar att fortsätta denna utveckling, om 
än inte lika tydlig inom en organisatorisk samverkan, utan snarare i form av ett 
förstärkt samarbete. Likaså vad gäller samverkan kring t.ex. gemensamma 
professioner över utbildningsområdet. 

Det föreslås att ett funktionsansvar utses för den fortsatta organisatoriska 
samverkan. Utifrån det ekonomiska läge kommunen befinner sig i bör denna 
person finnas inom organisationen och med en tydlig koppling mot de tre 
verksamhetsområdena (vuxenutbildningen, arbetsmarknadsenheten inklusive 
KAA och enheten för vuxna inklusive ekonomiskt bistånd). Personen bör få 
uppdraget att parallellt fortsätta utveckla den organisatoriska samverkan och 
lämna en utvärdering till kommunstyrelsen senast under första halvåret 2024. 
Det har under våren 2023 funnits en ambition att samtala med skolor på 
eftergymnasial nivå utifrån arbetet kring det strategiska området höjd 
utbildningsnivå och livslångt lärande och mer specifikt i syfte att undersöka 
samverkansmöjligheter med kommunen. Som nämns i rapporten har Region 
Sörmland tecknat en överenskommelse med Mälardalens universitet. Den är 
inriktad på kompetensförsörjningsområdet och omfattar forskning, innovation 
och samverkan. Målet är att stärka samverkan mellan universitet och 
kommunerna i länet genom att utbildning och fortbildning tillhandahålls lokalt 
vid lärcentrum. Vuxenutbildningen i Flen ingår i ett VIS-nätverk 
(vuxenutbildningen i Sörmland) där frågor om lärcent-
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rum lyfts. VIS-nätverket har delats in i två områden, det ena är lärcentrum för 
högre studier där Mälardalens universitet finns med, och det andra är lärcentrum 
inom ramen för komvux. Utöver detta finns ett upparbetat samarbete mellan 
vuxenutbildningen och ett antal högskolor och universitet vad gäller möjligheten 
att skriva tenta i vuxenutbildningens lokaler, detta genom att vuxenutbildningen 
är medlemmar och anslutna till plattformen NITUS. Även gymnasieskolan har 
samverkan med flera universitet vad gäller verksamhetsförlagd utbildning (VFU) 
för blivande lärare. 

Vuxenutbildningen är inte partnerskola för ett sådant samarbete då deras 
bedömning är att det inte finns utrymme att ta emot det antal elever som ska 
erbjudas detta per år (12 st). Glädjande nog är flera samtal redan påbörjade kring 
området höjd utbildningsnivå och livslångt lärande. Rekommendationen är att 
fortsätta samtalen under hösten 2023 med Mälardalens universitet specifikt men 
även andra närliggande högskolor, universitet och folkhögskolor, i syfte att 
undersöka samarbetsmöjligheter generellt och den tecknade överenskommelsen 
mellan Region Sörmland och Mälardalens universitet specifikt och dess 
möjligheter för Flens kommun.

Flera ekonomiska aspekter beskrivs i rapporten, bland annat olika verksamheters 
totala kostnader och intäkter, olika mått utifrån effektivitet, kvalitet och resurser 
och olika statsbidrag som kan väntas framåt eller prognostiseras minskas. Det är 
ännu för tidigt att lämna ett konkret relevant ekonomiskt underlag för den 
framtida verksamheten som ska bedrivas. Förslaget är därför att under fjärde 
kvartalet 2023 återkomma med ett ekonomiskt underlag samt förslag på 
indikatorer att mäta. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta
att uppdraget med fokus på att fördjupa och bredda analysen kring vilka behov 

som finns för att Flens kommun ska kunna erbjuda effektiva och kvalitativa 
möjligheter till höjd utbildningsnivå, livslångt lärande och egen försörjning 
för kommunens invånare är genomfört,

att ett gemensamt kompetenscenter införs i Flens kommun under 2024 i 
samverkan mellan barn-, utbildnings- och kulturnämnden, social- och 
arbetsmarknadsnämnden och kommunstyrelsen. I kompetenscenter 
samverkar gymnasieskola, vuxenutbildning (komvux och SFI), 
arbetsmarknadsenhet (inklusive kommunalt aktivitetsansvar), studie och 
yrkesvägledning, EdTech och näringsliv, 
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att kompetenscenter Flen bidrar till följande mål inom hållbarhetsprogrammet: 
Mål 4 - God utbildning för alla, mål 8 - Anständiga arbetsvillkor och 
ekonomisk tillväxt och mål 10 - minskad ojämlikhet,

att kompetenscentra bidrar till målområde 2.2 Flen - där människor får växa och 
ta plats och inom målområdet följande indikatorer
- Vuxna biståndsmottagare med långvarigt ekonomiskt bistånd, andel (%) 

av befolkningen (Kolada)
- Ungdomar som är etablerade på arbetsmarknaden eller studerar 2 år 

efter slutförd gymnasieutbildning, hemkommun, andel (%) (Kolada)
- Elever på SFI som klarat minst två kurser, av nybörjare två år tidigare, 

andel (%),
att kompetenscenter Flen bidrar till målet inom det strategiska området, 

strategisk plan 2024–2027, att år 2027 är andelen arbetslösa i åldern 18–64 
under riksgenomsnittet med indikatorer
- Arbetslöshet 18–64 år, årsmedelvärde, andel (%) av befintligt (Kolada)
- Inskrivna arbetslösa 18–64 år (Arbetsförmedlingen),

att samverkan ger effekter inom följande områden
- effektivitet avseende administration, ekonomi, ledning och lokaler. Ett 

särskilt fokus ska läggas vid en samlokalisering av kompetenscenter Flen. 
- förbättrad långsiktig strategisk kompetensförsörjning för såväl Flens 

kommun (näringsliv) som den egna organisationen
- ökad samverkan mellan Barn- utbildning- och kulturnämnden och Social- 

och arbetsmarknadsnämnden
- ökade effekter på individnivå, det vill säga med målsättningen fler till 

egen försörjning och/eller utbildning
- kompetenscenter Flen skapar en tydlig väg in och en väg ut till studier 

och arbete för medborgare i Flens kommun,
att kommunstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att upprätta en gemensam 

ledning för implementeringsarbetet under 2024,
att kommunstyrelsen inom ramen för samverkansöverenskommelsen med 

Arbetsförmedlingen arbetar för att yrkesprogram ska vara en del av 
kompetenscenter Flen,

att kompetenscenter Flen från senast 2025 utvecklar verksamheten till att 
omfatta samverkan med yrkeshögskolan, universitet och högskolor samt 
näringslivet,

att återrapportering till berörda nämnder och styrelse sker i samband med 
nämnd- och kommunrapporter avseende status i införandet under 2024, 

att under första halvåret 2025 skriftligen återrapportera utgången av effekterna 
av 2024 års inrättande av kompetenscentra samt dess effekter och 
förbättrad samverkan.
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Yrkanden
William Kohlström (S) och Anton Ragnarsson (V) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.

Emma Dahlin (M) yrkar avslag till kommunstyrelsens tredje, fjärde och femte att-
sats samt ändring av att-sats sex med att särskilt ge effekter på berörda punkter i 
Hållbarhetsprogrammet och Strategisk plan som ytterligare punkt. I övrigt yrkar 
Emma Dahlin (M) bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Berit Hyllbrant yrkar tillägg med att det nya kompetenscentret ska organiseras 
under barn-, utbildnings- och kulturförvaltningen, samt bifall till Emma Dahlins 
(M) tilläggsyrkande.

Peter Munter (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag och avslag till Emma 
Dahlins (M) ändringsyrkande och Berit Hyllbrants (L) tilläggsyrkande. 

Propositionsordning
Ordföranden finner att det förutom kommunstyrelsens förslag till beslut finns ett 
ändringsyrkande, ett avslagsyrkande och ett tilläggsyrkande.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag till första och andra att-sats 
finner ordförande att kommunfullmäktige beslutar att bifalla desamma. 

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag till tredje, fjärde och femte 
att-sats mot Emma Dahlins (M) avslagsyrkande finner ordförande att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. Därmed 
konstaterar ordföranden att Emma Dahlins (M) ändringsyrkande avseende sjätte 
att-satsen faller.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag till att-sats 6–11 finner 
ordförande att kommunfullmäktige beslutar att bifalla desamma. 

Vid ställd proposition på Berit Hyllbrants (L) tilläggsyrkande finner ordförande att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå detsamma. 

Skickas till:
Barn-, utbildnings- och kulturnämnden
Social- och arbetsmarknadsnämnden
Akt
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§ 5 KS/2023:80 – 000

Begäran om anstånd för förlängd svarstid gällande finansiering av 
Heden, nytt särskilt boende i Malmköping
 
Kommunfullmäktige beslutar 

att ärendet om nytt särskilt boende i Malmköping får förlängd svarstid till och 
med kvartal två 2024.

______________________

Bakgrund
Ärendet om nytt särskilt äldreboende återremitterades på kommunfullmäktige 
2023-10-30 för att invänta de delar i kommunfullmäktiges beslut 2023-01-30 § 4 
som fortsatt saknas, att återkomma med tidplan, ekonomisk kalkyl och plats för 
såväl tillfälliga som nya permanenta korttidsplatser samt hyreskonsekvenser. Vid 
vård- och omsorgsnämndens sammanträde 2023-12-14 beslutade nämnden att 
återremittera ärendet. Då nämnden ansåg att förslagen på evakueringsplatser 
behöver utredas ytterligare, gällande att redovisa hur medarbetarna ska 
hanteras vid tillfällig flytt, att se till så att erforderliga säkerhetskrav har beaktats 
och myndighetskrav har tillgodo sätts samt att fler och mer passande alternativ 
på evakueringsplatser redovisas. Återremissen innebär att uppdraget inte är 
komplett och innebär att svarstiden behöver förlängas till och med kvartal två 
2024.

Yrkanden
William Kohlström (S) och Svitlana Jelisic (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 

Skickas till:
Vård- och omsorgsnämnden
Akt
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§ 6 KS/2023:206 – 872

Medborgarförslag angående skylten på Amazon

Kommunfullmäktige beslutar 

att medborgarförslaget får ställas, samt 

att remittera förslaget till kommunstyrelsen för vidare beredning.
______________________

Bakgrund
Ett medborgarförslag inkom 2023-12-14 om att reparera neonskylten på 
Amazon. (Bilaga 1)

Skickas till:
Förslagsställaren
Akt
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§ 7 KS/2024:7 – 314

Medborgarförslag om snöröjning

Kommunfullmäktige beslutar 

att medborgarförslaget får ställas, samt 

att remittera förslaget till kommunstyrelsen för vidare beredning.
______________________

Bakgrund
Ett medborgarförslag inkom 2024-01-02 om att ålägga fastighetsägare att sköta 
snöröjning. (Bilaga 2)

Skickas till:
Förslagsställaren
Akt
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§ 8 KS/2024:4 – 102

Begäran om entledigande från uppdragen som ersättare i 
samhällsbyggnadsnämnden, styrelseledamot i Flens 
kommunfastigheter AB samt god man vid 
fastighetsbildningsförrättning - Jörgen Isaksson

Kommunfullmäktige beslutar

att entlediga Jörgen Isaksson (S) som ersättare i samhällsbyggnadsnämnden, 
styrelseledamot i Flens kommunfastigheter AB samt som god man vid 
fastighetsbildningsförrättningen.

______________________

Bakgrund
Jörgen Isaksson (S) inkom 2024-01-10 med en begäran om entledigande från 
samtliga uppdrag som förtroendevald. 

Skickas till:
Samhällsbyggnadsnämnden
Flens kommunfastigheter AB
Jörgen Isaksson
Akt
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§ 9 KS/2023:201 – 011

Interpellation om Blocket 4 från Emma Dahlin (M) till 
kommunstyrelsens ordförande Ann-Charlotte Munter (S)

Kommunfullmäktige beslutar

att interpellationsdebatten är avslutad.
______________________

Bakgrund
Emma Dahlin (M) inkom 2023-12-07 med en interpellation om Blocket 4 till 
kommunstyrelsens ordförande Ann-Charlotte Munter (S). (Bilaga 3)

Kommunfullmäktige beslutade 2023-12-11 § 130 att interpellationsdebatten 
skulle ske på kommunfullmäktiges nästa sammanträde. 

Ann-Charlotte Munter (S) inkom 2024-01-22 med ett skriftligt svar på 
interpellationen. (Bilaga 4)

Deltar i interpellationsdebatten gör även Berit Hyllbrant (L).

Skickas till:
Akt
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§ 10 KS/2023:202 – 114

Interpellation om skärpta kontroller mot felaktiga utbetalningar 
från Emma Dahlin (M) till social- och arbetsmarknadsnämndens 
ordförande Daniel Ljungkvist (S)

Kommunfullmäktige beslutar 

att interpellationsdebatten är avslutad.
______________________

Bakgrund
Emma Dahlin (M) inkom 2023-12-07 med en interpellation om skärpta kontroller 
mot felaktiga utbetalningar till social- och arbetsmarknadsnämndens ordförande 
Daniel Ljungkvist (S). (Bilaga 5)

Kommunfullmäktige beslutade 2023-12-11 § 131 att interpellationsdebatten 
skulle ske på kommunfullmäktiges nästa sammanträde.

Daniel Ljungkvist (S) inkom 2024-01-24 med ett skriftligt svar på interpellationen. 
(Bilaga 6)

Skickas till:
Akt
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§ 11

Anmälningsärenden

Kommunfullmäktige beslutar

att lägga redovisade anmälningsärenden till handlingarna.
______________________

Bakgrund

Vård- och omsorgsnämnden 
- Beslut 2023-09-28 § 65, Uppföljning av granskning av samverkan av 

utskrivningsklara patienter
- Bilaga till tjänsteskrivelse Uppföljning av åtgärder vidtagna utifrån granskning 

av samverkan kring utskrivningsklara patienter
- Beslut 2023-11-23 § 88, Rapportering av ej verkställda beslut kvartal 3

Social- och arbetsmarknadsnämnden
- Beslut 231206 § 66 Rapportering av ej verkställda beslut kvartal 3 år 2023
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